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Vážeńı spoluobčané,

opět vám přináš́ıme daľśı č́ıslo Kva-
sinského zpravodaje. Letošńı zima přece
jen nakonec ukázala své kouzlo, ale ani
jsme se nenadáli, rychle přešla v brzké
velikonoce a zat́ım krásné jaro. Obavy
z možné povodně se naštěst́ı nepotvr-
dily a tak na letošńı zimu budou určitě
v dobrém vzpomı́nat zejména lyžaři.
Však jsme je asi mnoźı potkávali na
obou stranách naš́ı obce, vracej́ıćıch se
na běžkách mnohdy až ze hřebene Or-
lických hor. České hory byly letos po-
kryty opravdu bohatou sněhovou peři-
nou, narozd́ıl od hor italských kde jsem
trávil dovolenou já, a tak si neodpust́ım
jako vzpomı́nku na letošńı zimu zveřejnit alespoň jednu idylickou fotografii.

Ale zpět k obecńım záležitostem. Mnohé se opět dozv́ıte ze zápisu zasedáńı
zastupitelstva. Např́ıklad, že došlo podruhé ke změně ve složeńı rady obce, kde
dlouhodobě nečinnou sl. Krunč́ıkovou, nahradil ing. Václav Brandejs.

Několikrát jsem zde také informoval o vývoji stavby přeložky silnice k závodu
Škoda Auto. Přestože bylo uváděno již několik termı́n̊u dokončeńı stavby, stále se
tudy nejezd́ı. Vrátnice a okoĺı vjezdu do automobilky nejsou stále ještě hotové a
daľśı termı́n zprovozněńı této přeložky byl oznámen na červen tohoto roku. Dou-
fejme, že je to již termı́n definitivńı, občané bydĺıćı v bĺızkosti silnice vedoućı k
závodu si již omezeńı dopravy opravdu zaslouž́ı. Otázkou je co bude s rozbitými
mı́stńımi komunikacemi dál! Stát investičńı pob́ıdkou ve výši 427 milión̊u ko-
run firmu Škoda Auto motivoval k daľśımu rozvoji, a je velmi pravděpodobné, že
naše obec zažije opět obdob́ı výstavby se všemi jej́ımi d̊usledky. Co mysĺıte, neza-
sloužili by jsme si, aby část peněz byla také věnována na obnovu škod vzniklých
v naš́ı obci výstavbou a provozem závodu Škoda Auto? Samozřejmě význam
Kvasinského závodu dalece přesahuje hranice Rychnovského okresu, vždyt’ po-
kud by se záměr realizoval v plné š́ı̌ri, byl by Kvasinský závod druhým největš́ım
zaměstnavatelem v kraji. Každá mince má však dvě strany a nás jistě stejně tak
zaj́ımá, jak se má obec s tak malým rozpočtem vypořádat se všemi negativńımi
vlivy, který rozvoj pr̊umyslu přináš́ı.

Vážeńı čtenáři, stále nám chyb́ı větš́ı odezva od vás samotných. Sdělte nám
co děláme špatně, jaké informace postrádáte. Vaše názory zveřejńıme. Obracejte
se na nás osobně, ṕısemně nebo elektronicky. Velmi bychom uv́ıtali i nové autory
př́ıspěvk̊u do našeho zpravodaje. -vk-
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Výzva

Najde se v Kvasinách programátor
www stránek nebo grafik? Hledám spo-

lupracovńıka, který by byl ochoten po-
moci při tvorbě nové webové prezentace
naš́ı obce. -vk-

Zápisy ze zasedáńı zastupitelstva

Zápis
z 18. zasedáńı Obecńıho zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 31. 1. 2005

Mı́sto konáńı: Kulturńı d̊um Kvasiny
Termı́n: 31. 1. 2005 v 17.00 hodin
Př́ıtomno: 10 člen̊u obecńıho zastupitelstva
Nepř́ıtomni: Klapalová H., Novotný J., Ing. Krunč́ıková I.
Omluven: Pavel V., Kuľstejn V.
Jednáńı ř́ıdil: Pavel Ulrich, starosta

Zasedáńı zahájil pan Pavel Ulrich, který členy obecńıho zastupitelstva přiv́ıtal
a konstatoval, že sch̊uze je usnášeńı schopná nadpolovičńı většinou všech člen̊u
zastupitelstva. Zapisovatelkou z dnešńıho jednáńı je určena pańı Myšáková. Ná-
vrhová komise je určena ve složeńı: Ing. I. Ešpandr, Mgr. V. Kalous Zápis z
jednáńı ověř́ı: J. Krucká, J. Štěpánek

1. Schváleńı programu

Starosta Pavel Ulrich přečetl program podle navržených bod̊u. Poté vyzval
členy, aby vznesli připomı́nky. Připomı́nky neměl nikdo žádné.
Usneseńı: ZO schvaluje program zasedáńı
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

2. Kontrola minulého usneseńı

Starosta přečetl usneseńı z minulého zasedáńı konaného dne 13. 12. 2004. U
jednotlivých bod̊u informoval zastupitele o jejich splněńı či kroćıch, které jsou k
tomu učiněny.
Usneseńı: ZO bere na vědomı́ kontrolu minulého usneseńı
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

3. Schváleńı výkupu pozemk̊u pod komunikaćı v PZ

Mapu, na které bylo zvýrazněno o které pozemky se jedná, měli všichni zastu-
pitelé předem k dispozici. Na všechny pozemky byla dopředu sepsána s majiteli
smlouva o smlouvě budoućı a v současné době, kdy je silnice postavena a jsou již
známy hranice pozemk̊u, může se jednat o odkupu. Cena za odkoupeńı byla již
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zastupitelstvem schválena. Cena za m2 mimo komunikaci je 26,– Kč a 100,– Kč
za m2 pod komunikaćı. V 17.45 hod př́ıchod p. Kalouse
Usneseńı: ZO schvaluje výkup pozemk̊u podle skutečného geometrického plánu
pod stávaj́ıćı komunikaćı do PZ a pověřuje starostu sepsáńım všech smluv s
vlastńıky.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

4. Prodej cisterny CAS 25

O prodeji hasičské cisterny se již jednalo na minulém zasedáńı zastupitelstva.
Bylo dohodnuto zveřejněńı prodeje na úředńı desce, což bylo učiněno. O cisternu
se přihlásil jediný kupec a to SDH Panská Habrová, která nab́ıźı 40 tis. Kč.
Pořizovaćı cena auta byla 43.900,– Kč, ale podle znaleckého posudku, který se
nechal vypracovat, je cena 62 tis. Kč. Pan Š́ıla a pan Štěpánek, kteř́ı jsou členy
SDH Kvasiny, uvedli, že auto bylo částečně nakoupeno za brigádnické peńıze
SDH, které dostali proplacené za práce při povodńıch. Navrhuj́ı tedy, aby se po
prodeji hasičského auta peńıze vrátily zpět hasič̊um. Pan starosta jim řekl, že si
maj́ı podat ṕısemnou žádost na obec.
Usneseńı: ZO schvaluje prodej cisterny CAS 25 za cenu 40 tis. Kč SDH Panská
Habrová
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 7 hlasy, hlasováńı se zdržel: P. Ulrich, J. Krucká,
hlasoval proti: A. Vavera. Usneseńı nebylo přijato.

5. Změny v odměňováńı zastupitel̊u obce

Vzhledem k tomu, že současný systém odměňováńı zastupitel̊u nebyl zcela
podle zákona, bylo nutné schválit jiný postup. Do současné doby se odměny
vyplácely zpětně jednou za čtvrtlet́ı a na základě docházky. Podle zákona muśı být
odměna pravidelná měśıčńı a jej́ı vypláceńı může zastavit pouze zastupitelstvo
svým schváleńım. Vzhledem k tomu, že odměny nebyly vypláceny pravidelně a
od nového roku by měly být takto placeny, objem peněz se při stejných částkách
výrazně navýš́ı. Z tohoto d̊uvodu měl předseda finančńıho výboru navrhnout jiný
systém odměn, který byl do dnešńıho dne 2/3 nejvyšš́ı možné částky dle zákona.
Pan Ešpandr uvedl, že nev́ı, jak rozhodnout, aby bylo vše spravedlivé, a z tohoto
d̊uvodu by odměny ponechal ve stejné výši. Nikdo jiný žádný návrh neměl. Poměr
2/3 byl zachován a bude přepočten podle nového nař́ızeńı vlády č. 697/2004 Sb. K
zápisu bude přiložena tabulka, na které je rozepsána kalkulace odměn zastupitel̊u
a člen̊u komiśı. Z tabulky vyplývá, že p̊uvodńı rozpočet se bude muset navýšit
přibližně o 250 tis. Kč.
Usneseńı: ZO schvaluje vypláceńı odměny ve výši 2/3 dle přiložené tabulky
vypočtené dle nař́ızeńı vlády č. 697/2004 Sb. ZO schvaluje pozastaveńı vypláceńı
odměn od 1. 1. 2005 zastupitel̊um, kteř́ı se neúčastńı jednáńı: pańı Klapalové, sl.
Krunč́ıkové a p. Novotnému.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy
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6. Řešeńı situace v kontrolńım výboru

Vzhledem k tomu, že kontrolńı výbor nefunguje tak, jak by měl, a v roce 2004
se nesešel ani jednou, muśı se tato situace řešit. Slečna Krunč́ıková svoji práci
v kontrolńım výboru, kde je předsedou, ani v radě již deľśı dobu nevykonává.
Řešila se také otázka jej́ıho členstv́ı ve svazu CS.
Usneseńı: ZO schvaluje odvoláńı sl Krunč́ıkové z funkce předsedkyně kontrolńıho
výboru a členky rady obce k 31. 1. 2005. ZO voĺı do funkce předsedy kontrolńıho
výboru a zároveň člena rady p. V. Brandejse.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 9 hlasy, hlasováńı se zdržel: p. Brandejs
Usneseńı: ZO schvaluje p. Štěpánka jako zástupce do svazku Ćısařská studánka
a zároveň odvolává sl. I. Krunč́ıkovou
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 9 hlasy, hlasováńı se zdržel: J. Štěpánek

7. Různé záležitosti obce

Nákup ozvučovaćı techniky

Vzhledem k tomu, že obec žádnou ozvučovaćı techniku nevlastńı a muśı si ji
často p̊ujčovat od p. Martince, bylo by dobré ji zakoupit.
Usneseńı: ZO schvaluje nákup ozvučovaćı techniky pro potřeby obce a pověřuje
radu uzavřeńım objednávky s nejvýhodněǰśım dodavatelem.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

Schváleńı př́ıspěvk̊u na dobrovolné svazky obćı

Dle dohodnutých smluv by měla Obec Kvasiny zaplatit na rok 2005 Mikrore-
gionu Bělá 10 tis. a Mikroregionu 10,– Kč na každého obyvatele, kterých bylo k
1. 1. 2005 v obci 1340.

Pańı Krucká měla dotaz, které akce byly z těchto dobrovolných svazk̊u finan-
covány. Pan starosta ji odpověděl, že v roce 2004 byla např́ıklad financována z
mikroregionu Bělá nově opravená cesta Na Zbrani a v roce 2003 to byla např.
finančńı spoluúčast na parku ve středu Kvasin. Z Mikroregionu Rychnovsko jsme
zat́ım nic neobdrželi, nebot’ ten v roce 2004 vznikl a vypracovávaj́ı se teprve
studie.
Usneseńı: ZO schvaluje př́ıspěvek na rok 2005 DSO Mikroregionu Bělá 10 tis.
Kč a DSO Mikroregionu Rychnovsko 13.400,– Kč
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

Možnost źıskáńı digitálńıch map od Královéhradeckého kraje

Pan starosta uvedl, že obdržel od Královéhradeckého kraje návrh smlouvy, ve
které nám nab́ızej́ı za 500,– Kč přenecháńı souboru digitálńıch barevných map.
Usneseńı: ZO schvaluje smlouvu o předáńı a ochraně datových sad od Královéhradeckého
kraje a pověřuje starostu jej́ım podpisem
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy
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8. Diskuse

Pan Vavera uvedl, že by slečna Krunč́ıková neměla být členkou hlavńı inven-
tarizačńı komise, jestliže se nebude moci pod zápis podepsat. Z tohoto d̊uvodu
navrhuje, aby se členem stal někdo jiný. Pan starosta mu odpověděl, že by členy
komiśı neměnil a že do Hradce Králové, kde sl. Krunč́ıková pracuje, se jezd́ı
často a dokumentace se j́ı dá podepsat tam. Pan Škop následně informoval, jak
prob́ıhaj́ı inventury v obci a upozornil na nevyhovuj́ıćı program, na kterém jsou
zpracovávány. Bylo dohodnuto, že se zakouṕı nový.

Dále pan Vavera požádal, zda by bylo možné znovu hlasovat o prodeji cisterny
CAS 25
Usneseńı: ZO schvaluje prodej cisterny CAS 25 za cenu 40 tis. Kč SDH Panská
Habrová
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato 9 hlasy, hlasováńı se zdržel: J. Krucká

Daľśı dotaz pana Vavery se týkal situace Ve Dvoře u zámku. Byla zde podána
informace o zápisu v katastru nemovitost́ı rozparcelovaných územı́ dle velikosti
majetkových pod́ıl̊u jednotlivých vlastńık̊u. Přes tuto lokalitu vede cyklostezka a
4/7 má v majetku státńı podnik Karosa Vysoké Mýto. Z tohoto d̊uvodu navr-
huje, aby obec vyjednala možnost výkupu komunikace v tomto prostoru. Starosta
doplnil, že v zemi jsou veškeré mı́stńı śıtě a že tento návrh podporuje. Největš́ı
problém bude dohodnout se s ostatńımi vlastńıky.
Usneseńı: ZO bere na vědomı́ připomı́nku situace Ve Dvoře p.č. 334/2 a pověřuje
radu zahájeńım jednáńı s firmou Karosa o výkupu pozemk̊u k dořešeńı výstavby
mı́stńı komunikace.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

Pan Š́ıla sdělil, že Sbor dobrovolných hasič̊u z Plačic žádá, aby mohl jeden
v́ıkend v květnu využ́ıt hřǐstě pod Oľsinou k soustředěńı a nácviku hasičských
útok̊u.
Usneseńı: ZO bere na vědomı́ soustředěńı hasič̊u z Plačic v květnu 2005 a
pověřuje mı́stńı SDH jmenováńım dohledu nad celou akćı.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

Pan Škop informoval zastupitele o kroćıch, které podniká ke správnému roz-
mı́stěńı dopravńıch značek po obci. Obdržel studii od firmy JAST a i nadále s
nimi bude spolupracovat.

Dále zastupitele informoval o údržbě dřevin a keř̊u podél cest. Uvedl, kde již
byly keře odstraněny.
Usneseńı: ZO schvaluje údržbu lesńı plochy mezi silnićı na Lukavici a řekou. Po
označeńı stromů lesńım správcem bude provedena samovýroba palivového dřeva.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

Pan Kalous sdělil, že již proběhl zápis do I. tř́ıdy Základńı školy v Kvasinách.
K zápisu přǐslo 11 dět́ı, z toho 1 odklad. Do prvńı tř́ıdy by mělo nastoupit 10
dět́ı + 3 děti, které měly odklad z minulého roku. Z páté tř́ıdy odcháźı 12 žák̊u.
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Usneseńı: ZO bere na vědomı́ informaci o zápisu dět́ı do ZŠ v Kvasinách
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

Do diskuse se zapojila také z řad host̊u pańı Martincová z B́ılých domů, která
se zeptala, co je pravda na tom, že se na Obci shromažd’uj́ı žádosti o byty. Pan
starosta j́ı na to odpověděl, že je pravda, že si lidé žádosti podávaj́ı, vtom jim
bránit obec nemůže. Ale žádné konkrétńı usneseńı ZO, kde se bude stavět a zda
se bude v̊ubec stavět, zat́ım nerozhodlo. V současné době prob́ıhaj́ı jednáńı s
CzechInvestem o dotaci na výkup pozemk̊u a B́ılých domů v Pr̊umyslové zóně.
V př́ıpadě źıskáńı této dotace se začne uvažovat o výstavbě nových byt̊u, nebot’
obec vlastńı finance na výstavbu nemá. Lidé z B́ılých domů si však žádné žádosti
pośılat nemuśı, v př́ıpadě výkupu jejich byt̊u by měli přednost před ostatńımi
uchazeči.

Daľśı dotaz měl p. Mihulka, který se ptal na vybudováńı inženýrských śıt́ı v
Zámecké ulici. Uvedl, že pan starosta mu sĺıbil v roce 2001, že se v této lokalitě
inženýrské śıtě budovat budou. Pan Mihulka tam má postavený rodinný d̊um
bez možnosti připojeńı na inženýrské śıtě. Pan starosta mu sdělil, že se touto
situaćı bude zabývat stavebńı komise a rada. Ṕısemné stanovisko bude zasláno
všem stavebńık̊um v dané lokalitě.

Pan Krouĺık se zastupitelstva zeptal, zda podpoř́ı umı́stěńı skateparku na
mı́stě p̊uvodńıch paṕırenských hal. Starosta odpověděl, že se bude jednat s ředi-
telem závodu o zap̊ujčeńı těchto nevyužitých prostor.

Pan Škop upozornil na nevhodné parkováńı auta u zastávky v dolńıch Kva-
sinách, na kterém je umı́stěna reklama na lávové kameny. S majitelem neńı do-
hodnuto žádné parkováńı ani umı́stěńı reklamy.
Usneseńı: ZO schvaluje vyzvat majitele k odstraněńı vozidla do 14 dn̊u a pokud
tak nebude učiněno, bude vozidlo na jeho náklady odvezeno do šrotu.
Hlasováńı: usneseńı bylo přijato všemi hlasy

Na závěr pańı Krucká pozvala všechny př́ıtomné na obecńı ples, který se koná
dne 12. 2. 2005. Daľśı otázky neměl nikdo žádné, proto starosta poděkoval všem
př́ıtomným za účast a zasedáńı ukončil.

Ples školy

Týden před maškarńım karnevalem
opět požádali kvasinšt́ı učitelé šikovné
maminky, babičky a tetičky školńıch
dět́ı o napečeńı sladkost́ı. Na karne-
valu 6. února bylo potom možné ochut-
nat cukrov́ı, dorty, zákusky, čokoládové
indiány a rolády. Během odpoledne

jsme všechny sladkosti prodali. Výtěžek
pro školńı děti byl letos 1 240 korun.
Je třeba ještě ř́ıci, že za źıskané peńıze
z loňského cukrov́ı měly děti zaplacené
vystoupeńı kouzelńıka. Škola děkuje za
spolupráci a napečené sladkosti rodině
Hanušových, Pohlových, Div́ı̌skových,
Maixnerových, Koblásových, Duchosla-
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vových, Lukavských, Rýdlových, Sko-
kanových, rodině Josefa Noska, Zdeňka
Ponky a Jaromı́ra Novotného. -vka-

Zápis do prvńı tř́ıdy

V ponděĺı 31. ledna odpoledne
proběhl v kvasinské škole zápis do bu-
doućı 1. tř́ıdy ZŠ. K zápisu přǐslo se
svými rodiči 11 dět́ı narozených v době
od zář́ı 1998 do srpna 1999. Budoućı
prvňáčci si prohlédli všechny sešity a
učebnice, ze kterých se budou od zář́ı
učit. Poté si popov́ıdali s pańı učitelkou,
ukázali jak jsou šikovné nebo co umı́
zazṕıvat či přednést a byli zapsáni do
1. tř́ıdy. Se souhlasem pana ředitele do-
stane jeden žák ročńı odklad školńı
docházky. Ostatńıch deset dět́ı společně
se třemi o rok starš́ımi, kteř́ı maj́ı od-
klad školńı docházky z loňska, dostane
v nejbližš́ı době rozhodnut́ı ředitele
školy o přijet́ı k základńımu vzděláńı
v ZŠ Kvasiny.

Důležitou a potěšitelnou zprávou
pro rodiče je fakt, že v následuj́ıćım
školńım roce 2005-06 rozhodnut́ım
obecńı rady nebudou muset rodiče dět́ı
všech pěti ročńık̊u naš́ı školy přisṕıvat
na školńı potřeby.

Vladimı́r Kalous - ředitel školy

Prodej sladkost́ı

Týden před maškarńım karnevalem
opět požádali kvasinšt́ı učitelé šikovné
maminky, babičky a tetičky školńıch
dět́ı o napečeńı sladkost́ı. Na karne-
valu 6. února bylo potom možné ochut-
nat cukrov́ı, dorty, zákusky, čokoládové
indiány a rolády. Během odpoledne

jsme všechny sladkosti prodali. Výtěžek
pro školńı děti byl letos 1 240 korun.
Je třeba ještě ř́ıci, že za źıskané peńıze
z loňského cukrov́ı měly děti zaplacené
vystoupeńı kouzelńıka. Škola děkuje za
spolupráci a napečené sladkosti rodině
Hanušových, Pohlových, Div́ı̌skových,
Maixnerových, Koblásových, Duchosla-
vových, Lukavských, Rýdlových, Sko-
kanových, rodině Josefa Noska, Zdeňka
Ponky a Jaromı́ra Novotného. -vka-

Omluva

Omlouvám se čtenář̊um za chybný
údaj jména v minulém zpravodaji. Osla
Kiliána, který vystupoval o Vánoćıch
v betlémské hře, přivezl pan Štěpán.
Prośım za prominut́ı. -jk-

O činnosti kulturńı komise

Práce kulturńı komise je v prvńıch
zimńıch měśıćıch roku už tradičně
zaměřena na tanec.

Pro malé jsme připravili 6. února
karneval nejen s tancem, ale i s mnoha
soutěžemi. Přǐslo pět deśıtek skvělých
masek, máme v obci mnoho šikovných
maminek.

Pro dospělé jsme 12. února us-
pořádali již tradičńı 15. obecńı
ples s předtančeńım a s tombolou.
Děkujeme touto cestou všem spon-
zor̊um, kteř́ı nám přispěli cenami.
Všichni zúčastněńı chválili čtyřčlennou
hudbu Tandem z Rychnova, proto jsme
stejné muzikanty pozvali i na př́ı̌st́ı rok.

V březnu přijel pan Havel s di-
vadýlkem. Tentokrát moc šikovně kouz-
lil a zval děti na jevǐstě ke spolupráci,

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 30/2005
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takže se nikdo nenudil. Ani dospěĺı,
kteř́ı přivedli malé děti.

Zima je snad definitivně pryč, a
proto kulturńı komise už chystá jarńı
zábavy. Jakmile se otepĺı, vypukne u
kulturńıho domu kuličkiáda a daľśı
týden rally aut s dálkovým ovládáńım.
Soutěž́ı se může zúčastnit každý, kdo
hraje rád kuličky nebo má model auta
ř́ızeného na dálku. Věk bude rozho-
dovat pouze při zařazováńı soutěž́ıćıch
do kategoríı. Zvláště u soutěže mo-
del̊u očekáváme, že nám starš́ı kate-
gorie předvede nejen svoji zručnost,
ale i nev́ıdané exkluzivńı stroje. U
kuličkiády chceme poprosit dědy a táty,
aby připravili své potomky a nacvičili s
nimi správný cvrnk.

Jarńı radovánky bude korunovat
rej čarodejnic za kulturńım domem
30. dubna. Připravte si kostýmy a
košt’ata! -jk-

Naši d̊uchodci

Klub d̊uchodc̊u se zdá být poměrně
aktivńı. Na začátek letošńıho roku jsme
zařadili předevš́ım besedy. Zaměřili
jsme se na mı́stńı lidi, kteř́ı něco
zaj́ımavého dělaj́ı a jsou ochotni se o
výsledky své práce s ostatńımi podělit.
Na obdob́ı jaro - podzim připravujeme
výlety nejen do bĺızkého okoĺı, ale i na
vzdáleněǰśı Českomoravskou vysočinu a
do sousedńıho Polska. A na konci roku
plánujeme v́ıce společenského života:
posezeńı v Ještětićıch, návštěvu diva-
delńıho představeńı a společnou sch̊uzi
všech kvasinských senioru.

Prvńı setkáńı se konalo v lednu.
Nejprve proběhla členská sch̊uze a po

ńı jsme sledovali zaj́ımavý výklad p.
Miroslava Rottera o motýlech Podor-
licka. Málokdy máme př́ıležitost vidět
tak precizně vedenou sb́ırku a dovědět
se tolik zaj́ımavost́ı o př́ırodě.

V únoru jsme se sešli s p. Karlem
Kučerou na tradičńı besedě, tentokrát
o počaśı v obci. Zápisy z kroniky nás
přesvědčily, že rozmary počaśı nejsou
výsadou posledńıch let, ale r̊uzné od-
chylky se vyskytovaly i dř́ıve a často
ztrpčovaly lidem život. Už se těš́ıme, co
pro nás p. Kučera najde př́ı̌stě.

V březnu jsme se inspirovali
přicházej́ıćım jarem a Velikonocemi a
uspořádali výstavu Co kdo umı́. Opět
se ukázalo, že o šikovné lidi neńı v
Kvasinách a okoĺı nouze. Byly k viděńı
tradičńı velikonočńı výrobky, jako kras-
lice, pečivo, pomlázky, ale také fotogra-
fie a video. Děkujeme všem vystavova-
tel̊um i návštěvńık̊um. Možná, že se
jedná o začátek nové tradice.

Na výstavách i většině daľśıch akćı
rádi uv́ıtáme občany obce i přespolńı
bez rozd́ılu věku. V nejbližš́ı době
12. dubna připravujeme besedu p. ing.
Hégra o životě nevšedńıho člověka Gu-
tha Jarkovského, známého propagátora
olympijského hnut́ı, turistiky i znalce
společenského chováńı. Těš́ıme se na
shledanou. Helena Dytrtová

Kvasinská pout’

V letošńım roce vycháźı Kvasinská
pout’ na v́ıkend po Antońınovi, tedy
18.-19. 6. 2005. Pro zájemce bude také,
se svoleńım ṕı. Kĺımové, opět otevřena
zámecká kaple a to dne 18. 6. 2005, kde
bude sloužena od 18.00 hodin pout’ová
mše svatá. Pavel Ulrich

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 30/2005
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Tř́ıkrálová sb́ırka

Začátkem letošńıho roku se opět ko-
nala Tř́ıkrálová sb́ırka, kterou pořádala
Česká katolická charita. Občané Kva-
sin naplnili pokladničky žák̊u mı́stńı
základńı školy, kteř́ı obětavě po dva
dny chodili od domu k domu, cel-

kovou částkou 20 173 Kč. Výtěžek
Tř́ıkrálové sb́ırky 2005 bude použit
podle schváleného záměru pro děti
s mentálńım postižeńım v Charitńım
domově v Rychnově nad Kněžnou a
na pomoc rodinám s v́ıce dětmi v
součinnosti se samosprávou obćı.

Jana Podstavková
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Volejbalový klub informuje

Nastává dlouhé zimńı obdob́ı, které
neskýtá př́ılǐs sportováńı venku. Téměř
před zimou byl dohrán okresńı přebor
žák̊u a po 2 turnaj́ıch je následuj́ıćı
stav:
1. VK AŠ Kvasiny 4 3 1 9:7 7
2. Sokol Čestice 4 3 1 8:4 7
3. Sokol Chleny 4 0 4 1:11 4

Přebor měl pokračovat turnajově v
halách, ale soupeři se nedostavili. Snad
jaro dá možnost pokračovat.

Krajský volejbalový svaz Hradec
Králové uspořádal zimńı pohár žen! Ve
finále, které se hrálo v sobotu 19.3. se
naše děvčata umı́stila takto:

1. B́ılá Třemešná
2. VK Nové Město n. M.
3. Auto Škoda Kvasiny
4. Sokol Albrechtice n. Olr.

Družstvo ženy - B, které se též
přihlásilo, se nakonec pro pot́ıže
nezúčastnilo!

Rovněž OVS Rychnov uspořádal
zimńı pohárovou soutěž muž̊u i žen.
Hrálo se formou 3 turnaj̊u vždy v
Kostelci n. Orl. Z našeho odd́ılu se
zúčastnily pouze ženy - C (dorostenky),
které nadále sb́ıraj́ı cenné zkušenosti,
skončily na pátém mı́stě.

Družstvo mladš́ıch žák̊u se
zúčastnilo v prosinci turnaje v
přehazované v Rychnově. Zúčastnilo
se 10 družstev, naši chlapci skončili na
5. mı́stě. Bylo to jejich prvńı vystou-
peńı na sportovńım poli.

Plán turnaj̊u našeho odd́ılu na rok 2005

• 23. dubna - sobota, XIV. jarńı turnaj

mládeže - šestkový
• 24. dubna - neděle, XIV. jarńı turnaj

mládeže - čtyřkový + přehazovaná
• 22. května - neděle, XVI. ročńık de-

blový turnaj smı́̌sených dvojic
• 18. června - sobota, XVII. ročńık me-

moriál Jardy Dostála - veteráni
• (zároveň 1. ročńık plážového volej-

balu)
• 2. července - sobota, XXXIX ročńık

- letńı turnaje - okresy M+Ž
• 3. července - neděle, XXXIX ročńık

- letńı turnaje - kraje a výš
• srpen - sobota, III. ročńık turnaj -

UNESCO WORLD CUP (Solnice)
• 9. zář́ı - pátek, 10. ročńık sociálńıch

ústav̊u v přehazované

Zaj́ımavosti z odd́ılu

• Volejbalový odd́ıl nadále sháńı pro
doplněńı svých družstev mládeže
chlapce i děvčata od 4. tř́ıd. Infor-
mace na hřǐsti u nádraž́ı.

• V roce 2004 byla provedena rekon-
strukce antukových hřǐst’. 3, 4 a 5
hřǐstě dána do obrubńık̊u a vyrovnán
terén. Zbývá dorovnáńı a zatravnit.

• Je rozdělané 6. hřǐstě pro plážový vo-
lejbal, zde je ještě hodně práce, mělo
by být dokončeno koncem května.

• Bylo tradićı, že odd́ıl přecházel na
sportovǐstě ven vždy 1. dubna, letos
to asi nep̊ujde, uvid́ıme co počaśı do-
voĺı!

• Letošńı letńı tradičńı turnaje jsou
v pořad́ı již jako 39. ročńık. Př́ı̌st́ı
40 ročńık bychom chtěli uspořádat
větš́ı, odd́ıl bude mı́t 65. let činnosti.

• V současné době se upřesňuje tř́ıd́ı
a eviduje větš́ı množstv́ı fotografické
dokumentace. Zvažujeme možnost
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některé obdob́ı zveřejnit v deńıku
Noviny Rychnovska a připomenout
veřejnosti začátky odd́ılu od roku
1941. Alois Vavera

Své ANO si řekli

Od vydáńı minulého zpravodaje ni-
kdo neuzavřel sňatek.

Vı́táme

V zimě se naše obec rozrostla o
tři nové občánky: Gabrielu Arnoštovou,
Simonu Kubcovou a Patrika Hermana.

Novým občánk̊um přejeme do
života hodně štěst́ı a št’astným rodič̊um
gratulujeme.

Blahopřejeme

Vážeńı čtenáři, ve společenské
rubrice pravidelně blahopřejeme
všem našim spoluobčan̊um, kteř́ı v
př́ıslušném obdob́ı dosáhli věku 70 let
a v́ıce. Pokud si někdo nepřeje být zde
uveden, necht’ nám to prośım oznámı́,
jinak vycháźıme z údaj̊u evidence
obyvatel vedeném na obecńım úřadě.

-jk-

V následuj́ıćıch měśıćıch oslav́ı své
narozeniny tito naši spoluobčané:

Duben

Hanušová Jaroslava 70 let
Kuľstejnová Marie 73 let
Holoubková Božena 74 let
Chaloupková Libuše 75 let
Ehlová Vlasta 77 let
Linhart Otto 77 let
Kuncová Anna 77 let
Vašek Cyril 78 let
Dohnálková Marie 79 let
Bubeńıčková Olga 80 let
Klugerová Drahuše 82 let
Havlová Hedvika 84 let
Vı́ch Frantǐsek 87 let

Květen

Chocholoušová Jaroslava 70 let
Ešpandr Václav 71 let
Žid Vladimı́r 71 let
Rotter Miroslav 72 let
Ponka Ladislav 73 let
Ponková Zdenka 73 let
Zima Frantǐsek 73 let
Chocholouš Miroslav 74 let
Hanušová Zdenka 74 let
Hlaváčková Marie 76 let
Hanuš Josef 78 let
Paštiková Marie 79 let
Štěpán Alois 88 let
Bárta Josef 93 let

Červen

Piskorová Hana 70 let
Koblásová Bohumila 71 let
Kostelej Ján 71 let
Hanuš Miroslav 73 let
Trojan Miroslav 73 let
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Červená Miroslava 73 let
Lorenc Frantǐsek (ÚSP) 73 let
Nosek Josef 76 let
Vašková Vlasta 78 let
Chamrádová Milada 80 let
Piskora Alois 81 let
Čtvrtečková Věra 82 let
Židová Marie 83 let

Všem přejeme pevné zdrav́ı a hodně
duševńı pohody do daľśıch let.

Členové kulturńı komise přijdou
s malým dárkem osobně poblahopřát
občan̊um, kteř́ı v tomto roce slav́ı 70,
75, 80 a 85 let. Občany, kterým je v́ıce
než 85 let, navštěvujeme každý rok. Po-
kud si někdo nepřeje osobńı návštěvu,
necht’ to oznámı́ na obecńım úřadě.

Vzpomı́náme

Dvořáková Emı́lie zemřela v
nedožitých 86 letech. Zounar Stanislav
zemřel v 74 letech. Pabel Josef z ÚSP
zemřel v 78 letech. Dernerová Anna
zemřela v 91 letech. Suchánek Jaroslav
zemřel v 84 letech.

Vážeńı poz̊ustaĺı, přijměte projev
hluboké soustrasti.

Rozvoj Škoda Auto, a.s.

Kdo čte pozorně náš zpravodaj,
tomu jistě neuniklo, že již od loňského
podzimu providelně informujeme o
chystaném záměru podniku Škoda
Auto, a.s. Mladá Boleslav, realizovat
tkzv. Rozvoj závodu Kvasiny Škoda
Auto, a.s.. Od oznámeńı záměru v
červnu 2004 uběhlo již třičtvrtě roku
a tak jenom připomeňme, že vzhle-
dem k rozsahu záměru bylo nutné

zpracovat dokumentaci o vlivu na
životńı prostřed́ı (tzv. proces EIA). S
jednotlivými dokumenty tohoto pro-
cesu se mohl, ve veřejně oznámených
termı́nech, každý seznámit na obecńım
úřadě. Dále lze do dokumentace kdy-
koliv nahlédnout i na Internetu, viz.

http://www.ceu.cz/eia/is/
info.asp?kodAkce=HKK073.

Jedńım z posledńıch krok̊u v tomto pro-
cesu bylo veřejné projednáńı posudku
na tuto dokumentaci, které se konalo ve
čtvrtek 31. března v KD Kvasiny. Kdo
se ho z̊učastnil? Dotčené územńı samo-
správné celky:

1. Královéhradecký kraj
2. Obec Kvasiny
3. Město Solnice

Dotčené správńı úřady:

1. Krajská hygienická stanice
Královéhradeckého kraje, územńı
pracovǐstě Rychnov n. Kn. (nedo-
stavili se)

2. ČIŽP OI Hradec Králové (nedosta-
vili se)

3. Obecńı úřad Kvasiny
4. Městský úřad Solnice
5. Městský úřad Rychnov nad Kněžnou
6. MŽP ČR, odbor výkonu státńı

správy VI.

Oznamovatel:

1. Škoda Auto, a.s. Mladá Boleslav

Daľśı:

1. MŽP ČR, odbor IPPC a projektové
EIA

2. Občanské sdružeńı Kvasiny – Ev-
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ropské śıdlo
3. RNDr. Zuzana Kadlecová, zpracova-

tel dokumentace (omluvena)
4. RNDr. Tomáš Bajer, zpracovatel po-

sudku na dokumentaci

Bohužel, nebýt zastupitel̊u obce Kva-
siny, byla účast obyvatel dotčených obćı
minimálńı a to je určitě špatně.

A co z veřejného projednáńı zá-
měru vyplynulo? Byly to zejména
skutečnosti, na které jsme již upo-
zornili v minulém zpravodaji, a
to možnost zvýšené hlukové zátěže
pro občany bydĺıćı v bezprostředńı
bĺızkosti závodu. Dále problematika
dostatečnosti zdroj̊u užitkové vody, ne-
zbytné pro výrobu plánovaného počtu
voz̊u. Nyńı nezbývá než počkat jaké
stanovisko vydá Krajský úřad v Hradci
Králové. Doufejme, že budou všechny
připomı́nky akceptovány a řešeny již
v projektové dokumentaci. Celý vývoj
budeme i nadále sledovat. -vk-

Pojmenováńı ulic

Nedávno se mě, při jednom z našich
sousedských rozhovor̊u přes plot, sou-
sed zeptal zdali jsme jako zastupitelé
neuvažovali o pojmenováńı ulic v Kva-
sinách. Jako př́ıklad uváděl lékařskou
službu, kdy jde mnohdy o čas, a kde
by přesněǰśı adresa možná pomohla.
Musel jsem mu dát zapravdu, sami
jsme také někdy v usneseńı zastupitel-
stva potřebovali určit konkrétńı mı́sto

v Kvasinách a museli jsme si pomáhat
všelijak. A co na to ř́ıká zákon o obćıch?

§ 29
(1) Název obce, jej́ıch část́ı, ulic
a jiných veřejných prostranstv́ı se
uváděj́ı vždy v českém jazyce.
Ulice nebo jiná veřejná prostran-
stv́ı se nepojmenovávaj́ı podle jmen
žij́ıćıch osobnost́ı veřejného života.

§ 30
Označeńı ulic a jiných veřejných
prostranstv́ı provede obec na sv̊uj
náklad. Vlastńık nemovitosti je povi-
nen strpět bezúplatné připevněńı ta-
bulky s označeńım ulice nebo jiného
veřejného prostranstv́ı na své ne-
movitosti; v bĺızkosti tabulky nesmı́
umı́stit jiné nápisy. Označeńı nesmı́ být
poškozeno, odstraněno nebo zakryto.

§ 58
(1) Obec může uložit pokutu až do
výše 10 000 Kč právnické osobě a fy-
zické osobě, která je podnikatelem, a
a) odmı́tne strpět bezúplatné připev-
něńı tabulky s označeńım ulice nebo
jiného veřejného prostranstv́ı na své
nemovitosti nebo v bĺızkosti tabulky s
označeńım umı́st́ı jiný nápis,
b) úmyslně poškod́ı, odstrańı nebo za-
kryje tabulku s označeńım ulice nebo
jiného veřejného prostranstv́ı, nebo
c) neoznač́ı budovu č́ısly stanovenými
obecńım úřadem.

Pokud si i Vy mysĺıte, že by v Kva-
sinách mohly být některé ulice pojme-
novány nebo naopak, řekněte nám to!

-vk-
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Daň z nemovitostí v roce 2005 
 

Od roku 2005 došlo ke změně poplatníka daně z nemovitostí u pronajatých 
pozemků. 
Hlavním rozpoznávacím znakem k určení poplatníka daně z nemovitostí je to, jak 
jsou pozemky vedeny v katastru nemovitostí. Jestliže vlastník pronajímá pozemky v 
takzvané zjednodušené evidenci, poplatníkem je nájemce. U všech ostatních 
pozemků je poplatníkem vlastník. Tuto informaci lze získat nejlépe a nejvěrohodněji 
na katastrálním úřadě. 

Noví poplatníci mají povinnost podat daňové přiznání k dani z nemovitostí. 
Dílčí přiznání k dani z nemovitosti, pokud již nějaké přiznání k dani z nemovitostí 
na finanční úřad dříve podávali, jinak přiznání k dani z nemovitostí. 

Termín pro podání daňového přiznání pro poplatníky, kteří budou nově 
přiznávat pronajímané pozemky, je posunut do 30. 4. 2005. 

Pro rok 2005 došlo ke změně průměrných cen půdy v katastrálních územích
Byzhradec a Hroška. Daň bude přepočítána finančním úřadem a sdělí se
poplatníkovi platebním výměrem nebo hromadným předpisným seznamem. Ty
budou pro poplatníky, mající pozemky v uvedených katastrálních územích,
přístupny na příslušných obecních úřadech. Možnost do nich nahlédnout bude
zveřejněna vyhláškami na úředních deskách. 

Částka daně bude uvedena na složence, která bude k vyzvednutí, vzhledem k 
posunutí termínu pro podání přiznání, v druhé polovině května 2005 na obecních a 
městských úřadech (pro poplatníky z Rychnova nad Kněžnou na Finančním úřadě v 
Rychnově nad Kněžnou). 

Daňové přiznání podávají také ti poplatníci, u nichž došlo ke změně vlastnictví
nemovitostí (staveb, bytů, pozemků, lesů, ...) v roce 2004 a dosud ho nepodali.
Termín pro podání daňového přiznání k dani z nemovitostí v těchto případech končí 
31.1.2005. 

Splatnost je 31. 5. 2005 u daňové povinnosti nepřesahující 1000 Kč. 

Kontaktní adresa:  Finanční úřad v Rychnově nad Kněžnou 
Jiráskova 1497 
51601 Rychnov nad Kněžnou 

 telefon: 494 505 330, 494 505 332, 494 505 333 
 
Daň z nemovitostí se řídí zákonem ČNR č. 338/1992 Sb., o dani z nemovitosti, v platném znění. 



Hraniční přechody s Polskem 
 

přechody na turistických stezkách provozní doba: 
Bartošovice v Orlických horách - Niemojów 
pěší, cyklisté, lyžaři 

denně 
celoročně 6:00 – 22:00 

Masarykova chata - Zieleniec 
pěší,  lyžaři 

denně 
celoročně 8:00 – 20:00 

přechod určený pro malý pohraniční styk provozní doba: 
Bartošovice v Orlických horách - Niemojów 
pěší, cyklisté, zemědělská technika, malý motocykl 

denně 
celoročně 6:00 – 22:00 

Orlické Záhoří - Mostowice 
pěší, cyklisté, zemědělská technika, malý motocykl 

denně 
celoročně 6:00 – 22:00 

 
 Státní hranici s Polskou republikou mohou přes uvedené 

hraniční přechody překračovat státní občané České republiky nebo 
cizinci. Po vstupu do Evropské unie, dnem 1. 5. 2004 platí, že všichni 
občané EU mohou státní hranici překračovat po předložení cestovního 
dokladu, což je cestovní pas nebo průkaz totožnosti. 

 
Na uvedených přechodech na turistických stezkách protínajících státní 

hranice mohou překračovat státní občané: České a Polské republiky, 
Belgie, Dánska, Estonska, Finska, Francie, Irska, Islandu, Itálie, Izraele, 
Japonska, Kanady, Litvy, Lotyšska, Lucemburska, Maďarska, 
Nizozemska, Norska, Portugalska, Rakouska, Řecka, Slovenska, 
Slovinska, Spolkové republiky Německo, Španělska, Švédska, 
Švýcarska, USA, nebo Velké Británie za podmínek stanovených 
Dohodou mezi vládou České republiky a vládou Polské republiky o 
hraničních přechodech na turistických stezkách protínajících státní 
hranice a zásadách překračování státních hranic mimo hraniční přechody, 
ze dne 22. 11. 1996. 

 
Na přechodech malého pohraničního styku mohou překračovat státní 

hranici všichni občané EU za podmínek stanovených Smlouvou mezi 
Českou republikou a Polskou republikou o malém pohraničním styku, ze 
dne 17. 1. 1995 (s trvalým pobytem v příhraničních oblastech). 

 
Referát cizinecké a pohraniční policie Orlické Záhoří, 
služebna Bartošovice v Orlických horách 
tel./fax.: 974 536 830 



 

 provede ve vaší obci mobilní svoz nebezpečných odpadů 
 
 
 
 
 
 
 

 
                     Vybírané nebezpečné odpady: 
Ø oleje a nebo tuky 
Ø barvy, lepidla, pryskyřice 
Ø rozpouštědla 
Ø kyseliny, hydroxidy, fotochemikálie 
Ø detergenty, odmašťovací prostředky   
Ø staré léky  
Ø pesticidy  
Ø akumulátory (i plné) 
Ø monočlánky 
Ø ledničky, mrazničky 
Ø televizory 
Ø zářivky, výbojky              
 
Další odpady, které od Vás odebereme: 
Ø elektropřístroje - radia, 

 vysavače, pračky, sporáky, atd. 
Ø pneumatiky (osobní) 
 
 
 
OSTATNÍ ODPADY NEODEBÍRÁME!  ODPADY NENECHÁVEJTE NA 

STANOVIŠTI BEZ DOZORU, VYČKEJTE NAŠEHO PŘÍJEZDU ! 
ODLOŽENÉ ODPADY NEBUDOU ODVEZENY, ALE BUDOU 

PONECHÁNY NA MÍSTĚ ! 
Odpad odebereme i od drobných podnikatelů za úhradu. 

 

 

 
 

(: 494 629 050    fax: 494 629 070    mobil: 602 492 059 

Dne: 14. května 2005 
Stanoviště: KVASINY u Soudku 9,00 hod 
  u požární zbrojnice 8,30 hod 
  zast. ČSAD u konzumu  8,00 hod 

Přineste nám svůj odpad ! 
Chraňte naše životní prostředí ! 

 

Občané obce Kvasiny si sami hradí zneškodnění 
televizí, elektropřístrojů, pneumatik a ledniček: 
televize 7,40Kč/kg, lednička 200 Kč/ks,  
elektropřístroje 21,-Kč/ks,   
pneumatika osobní 15,80 Kč/ks 



V pátek 29. dubna 2005 od 15 hodin budou provádět dobro-
volńı hasiči z Kvasin tradičńı sběr starého železa. Žádáme
občany o př́ıpravu železného šrotu podél cest.
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